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Referat – Områdeutvalget for bergensregionen  
Tid:  28.januar 2025 kl.12-15  
Møtested:  Bikuben, Finstuen  
Møteleder:  Grete Lill Hjartnes 
Tilstede   Brukerrepresentant; Ronald Berntzen (Askøy kommune), Christel 

Borge Bersaas-Nesse (Helse Bergen).  
Tillitsvalgt; Gunnhild Risøen (NSF), Robert Skår (Delta)    
Lege; Inger Uglenes (kommuneoverlege)   
Kommuner; Anne Kjersti Drange (Askøy kommune), Line Barmen, 
Øygarden kommune), Monica Melvold (Bjørnafjorden kommune), Edith 
Oma (Samnanger kommune)   
Spesialisthelsetjenesten; Fra Helse Bergen: Grete Lill Hjartnes, Kjell 
Matre, Maria Vollsæter, Randi - Luise Møgster  
 
Samarbeidssekretariatet (SSE); Inga Larsdottir Søreide Holmås (SSE, 
kommunal representant) Trude Hjortland (Helse Bergen) 

Fravær   Gro Kalvenes (Austevoll), Frank Olsen (HDS)   
Referent  SSE   
 

Nr. Saker 

 
Saksty
pe 
  

 Velkommen og lunsj 
• Leder, Gro Kalvenes, var forhindret i å delta under 

møtet. Nestleder, Grete Lill Hjartnes, ledet møtet. 
• I forbindelse med at tidligere brukerrepresentant fra 

spesialisthelsetjenesten er gått ut av Brukerutvalget i 
Helse Bergen, ble det informert om ny representant, 
Christel Borge Bersaas-Nesse.  

 

 

1/25 Godkjenning av innkalling 
  
Under eventuelt: 
Kommunene i bergensregionen ønsket følgende sak under 
eventuelt. 

1. Deltagelse av fastlege i OU bergensregionen 
 
 
Vedtak: 
Innkalling godkjent. 
 

D/V 

2/25 Godkjenning av OU- referat 20.11-24.  D/V 
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Vedtak:  
OU- referat godkjent. 
  
 

3/25 Presentasjon av Samskapning i Vest  
 
Trude Senneseth presenterte Samskapning i Vest 
Se vedlagt presentasjon. 
 

 

Vedtak:  
OU takker for presentasjonen, og tar saken til orientering. 
 
  

O 

4/25 Mobilt røntgen  
 
Presentert av radiograf Anette Lavik og seksjonsleder 
Radiologisk avdeling Skadepoliklinikken Iselin Herland fra 
Helse Bergen. 
 
Fra tentativt februar 2025 starter Helse Bergen opp en mobil 
røntgentjeneste. Tjenesten er en tjeneste til sykehjemmene i og 
rundt Bergen (30 min kjøretid fra Solheimsgaten), og skal gjøre 
det lettere for sykehjemspasienter å få røntgenundersøkelser 
uten å måtte reise til sjukehuset.  
Skal driftes fra Skadepolikinkk/radiologisk avdeling. 

 
I forlengelsen av presentasjonen kom det en del spørsmål og 
kommentarer, herunder: 

1. Hvorfor en begrensning på 30 min. i radius? Det ble her 
påpekt at tilbudet er i startfasen, samt at 
samfunnsøkonomiske studier viser mest nytte av 
tilbudet i tettbebygde strøk sammenlignet med 
desentraliserte strøk. 
 

2. Får de som bor i eksempelvis boliger definert som 
Omsorg+ det samme tilbudet.  
Svar: begynner med sykehjem. 
 

3. Vanskelig å rettferdiggjøre tilbudet i noen kommuner. 
Eksempelvis Øygarden som er et resultat av en 
kommunesammenslåing bestående av tre kommuner. 
Bare en av de tre tidligere kommunene får tilbudet. Går 
imot likeverdig helsetjenester.  
 

O 
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4. Gitt at tilbudet om mobilt røntgen er 
samfunnsøkonomisk lønnsomt, foreslo Helse Bergen at 
investering i flere maskiner og ressurser løftes inn i 
Helse Bergen sitt budsjettarbeid for 2026. 
 

Det ble bedt om at innspillene over, sendes Anette Lavik og 
Iselin Herland i etterkant. 
 

Vedtak: 
OU bergensregionen takker for presentasjonen, tar saken til 
orientering, og sender innspillene til Anette Lavik og Iselin 
Herland i etterkant.    
  

5/25 Status for Prehospital plan  
  
Plan for Prehospital plan skal sendes på høring i månedsskiftet 
februar/mars. Prosjektleder, Torbjørn Nedretvedt, orienterte 
om ulike scenarier, prosess og status så langt, og forberedte på 
høringen som kommer.  
 
Den 1.mars 2025 sendes rapporten bredt ut på høring til 
kommuner, beredskapsaktører, utdanningsinstitusjoner og 
andre relevante instanser. Høringstid 10 uker. 
  

Vedtak: 
OU bergensregionen takker for presentasjon av status i 
arbeidet med prehospital plan, og tar saken til orientering. 
  
  

O 

6/25 Retningslinje tilknyttet Tjenesteavtale 3 og 5 
  
Helse Bergen la frem forslag til endringer i retningslinje for 
elektroniske meldinger innen psykiatri og rus knyttet til 
tjenesteavtale 3 og 5.  Samme endringen ble vedtatt for 
retningslinjen gjeldende somatisk sektor i OU’ene i fjor vår.  
 
Det er vedtatt oppstart av revisjon av tjenesteavtaler 3 og 5 
knyttet til somatikk, og psykisk helse og rus. Endringsforslaget 
som foreligger i denne saken, er ment som en forbedring i 
påvente av revidert avtale. I midten av januar ble det sendt ut 
en epost til representantene i arbeidsgruppen for retningslinjen 
knyttet til somatisk sektor, med spørsmål om representantene 
opplever at det er behov for en egen prosess og forankring før 
en eventuelt vedtar samme endringer for psykisk helse og rus. 
Foreløpig er det ikke mottatt noen svar på denne 
forespørselen. 
 

O/D/V 
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Vedtak:  
Områdeutvalet for bergensregionen støtter forslaget til endring 
i tekst i: 

1) Punkt 1. Ved innleggelse i retningslinja retningslinje-
for-elektronisk-samhandling-psyk-og-rus.pdf, og ber 
SSE om å endre teksten i retningslinja, og publisere 
den på saman.no  

 
2) Punkt 3. Innleggelsesrapport i retningslinja 

retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-
rus.pdf og ber SSE om å endre teksten i retningslinja, 
og publisere den på saman.no Mal for 
innleggingsrapport må leggast nedst i retningslinja.  
 

3) Punkt 2. Melding om innlagt pasient og punkt 4. 
Helseopplysninger - Tidligvarsel i retningslinja 
retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-
rus.pdf og ber SSE om å endre teksten i retningslinja 
og publisere den på saman.no.  

 

Som en del av vedtaket, tilbyr Helse Bergen hjelp til 
implementering ved behov. 
 
  

7/25 Representanter til arbeidsgruppe for Tjenesteavtale 3 og 5, 
samt særavtale til tjenesteavtale 2  
  
I sak 35/24 anbefaler SSU at tjenesteavtale 3 og 5 blir forsøkt 
samlet til én felles avtale for somatikk, psykisk helse og rus. 
SSU ber om at arbeidsgruppen som jobber med 
tjenesteavtalene 3-5, også diskuterer og foreslår videre 
prosess knyttet til særavtale til tjenesteavtale 2 (behov for 
følge).  
 
Arbeidsgruppen skal ha samme sammensetning som 
strategisk samarbeidsutvalg:  

• 5 representanter fra spesialisthelsetjenesten (3 fra 
Helse Bergen, 1 fra Haraldsplass diakonale sykehus, 1 
fra de private-ideelle organisasjonene) 

• 5 representanter fra kommunene (1 representanter fra 
hvert områdeutvalg, Bergen kommune kan ha 2 
representanter) 

• 2 brukerrepresentanter (1 fra kommune og 1 fra 
spesialisthelsetjenesten)  

• Fastlegerepresentan 
 

O/V 

https://www.saman.no/avtalar/seravtalar/retningsline-for-elektroniske-meldingar-innan-somatisk-sektor/#innleggelsesrapport---kommunen
https://www.saman.no/avtalar/seravtalar/retningsline-for-elektroniske-meldingar-innan-somatisk-sektor/#innleggelsesrapport---kommunen
https://www.saman.no/494dc6/siteassets/seksjon/samarbeidsavtaler/documents/saravtalar/retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-rus.pdf
https://www.saman.no/494dc6/siteassets/seksjon/samarbeidsavtaler/documents/saravtalar/retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-rus.pdf
https://www.saman.no/494dc6/siteassets/seksjon/samarbeidsavtaler/documents/saravtalar/retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-rus.pdf
https://www.saman.no/494dc6/siteassets/seksjon/samarbeidsavtaler/documents/saravtalar/retningslinje-for-elektronisk-samhandling-psyk-og-rus.pdf
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Tentativ dato for ferdigstillelse av avtalene er vår 2026. 
 
Kommentarer til saken: 

• Det er mye frustrasjon ute i kommunene til særavtale 2. 
Det er derfor et stort ønske om at særavtale 2 behandles 
separert fra tjenesteavtale 3 og 5. Det ble fremhevet at 
tjenesteavtale 2 ikke ønskes forsinket grunnet arbeid 
med tjenesteavtale 3 og 5. 
 

 
Vedtak: 

• OU bergensregionen melder inn Anita T Herland (fra 
avdeling for forvaltning i Bjørnafjorden kommune) som 
kommunal representant til arbeidet med Tjenesteavtale 
3 og 5, og særavtale til tjenesteavtale 2.   

 
• Dersom det i videre arbeid konkluderes med at 

særavtale til tjenesteavtale 2 skal behandles separert 
fra tjenesteavtale 3 og 5, melder Områdeutvalget for 
bergensregionen inn Kristin Straume (enhetsleder for 
mennesker med nedsatt funksjonsevne, Øygarden 
kommune) som kommunal representant for arbeidet 
med særavtale til tjenesteavtale 2.   

 
   

8/25 Orientering fra møte i SSU 11.desember 
 
SSE gikk igjennom referatet, og viste til at flere av sakene står 
på dagens program. 
 
Det kom ønske om en orientering om regionalt standardisert 
pasientforløp for barn og unge med CFS/ME. Det under OU 
møte i bergensregionen i løpet av høst 2025. 
 
 
vedtak:  
OU bergensregionen tar saken til orientering. 
   

O 

9/25 Status handlingsplan  
 
SSE orienterte.  
To ekstra tiltak inn i plan (vedtatt i SSU, sak 34/24).  

• Revisjon av særavtale 2,6 og 10 om opplæring av 
pasientar, brukarar og pårørande i eit lærings – og 
meistringsnettverk. 

• Revisjon av særavtale 11 om legemiddelberedskap 

O 
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Handlingsplanen vil blir behandlet og vedtatt i SSU sitt første 
møte i 2025.  
 
Dersom OU-representantene har innspill til ny handlingsplan, 
må det være forankret i overordnet strategi. Frist for innspill: 
17.februar. 
 
Kommentar: 
Når handlingsplanen blir vedtatt i SSU i vår, ble de fremmet 
forslag om å la de grønne tiltakene stå (ikke slette de fra 
handlingsplanen). Det er ønsket fra OU bergensregionen at det 
i større grad synliggjøres i handlingsplanen hvilket arbeid som 
er ferdigstilt i helsefellesskapet, at disse også blir stående i 
planen. 
 
OU bergensregionen ønsker årsrapport for helsefellesskapet. 
 
Vedtak: 
OU bergensregionen tar saken til orientering, og kan komme 
med innspill til handlingsplan innen 17.februar. 
 
 

10/25 Oppfølging Riksrevisjonsrapport om 
rehabiliteringstjenestene - Status og videre fremdrift 
  

SSU (sak 25/24) ba områdeutvalgene om å fortsette arbeidet 
med å følge opp rapporten til Riksrevisjonen om rehabilitering, 
og gi en konkret tilbakemelding til SSU innen mai 2025 om 
utfordringer og tiltak lokalt og på helsefellesskapsnivå, samt 
utfordringer og tiltak som må spilles inn nasjonalt av 
helsefellesskapet 
 

I vedtaket fra OU 20.nov. ble følgende vedtatt: 
1) Med utgangspunkt i spørsmålene i forslag til mandat, 

lager SSE et digitalt spørreskjema som deles med 
kommuner og sykehus i OU bergensregionen. Hensikt: 
skal fungere som et arbeidsgrunnlag for 
arbeidsgruppen.  

2) En arbeidsgruppe jobber videre med svarene fra 
skjemaet for å peke på mulige forbedringstiltak. Det 
med utgangspunkt i forslag til mandat som fulgte 
saken.  

O/D/V 
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3) SSE bistår i prosess med oppnevning av representanter 
til arbeidsgruppe og kaller inn til første møte i januar  

 

Under dagens møte ble det informert om at det digitale 
spørreskjemaet er ferdigstilt. Det i tett samarbeid med - og 
hjelp fra Direktør ved ReHabiliteringsklinikken Kjersti Erdal.  
 
Det ble også informert om at SSE har arbeidet med å få satt 
ned en arbeidsgruppe bestående av representanter fra 
kommuner og sykehus. Fastlege foreslås at tas med underveis 
dersom arbeidsgruppe tenker det er behov for det, samt at SSE 
undersøker om en brukerrepresentant kan gå på tvers av 
arbeidsgruppene i de ulike områdeutvalgene. 
 
Følgende fremdrift anbefales for videre arbeid: 

1) Et konstitueringsmøte for arbeidsgruppen i 
februar/mars. 

2) Arbeidsgruppen tar ansvar for fremdrift i tråd med 
oppgavene som er definert i mandatet. 

3) Et fellesmøte mellom arbeidsgruppene på tvers av 
OU-områdene for å fremme samarbeid og 
erfaringsutveksling. 

4) Rapportering: 
a. Skriftlig oppsummering og presentasjon av 

funn og tiltak i OU onsdag 5. mai 2025. 
b. Presentasjon av funn og tiltak i Strategisk 

Samarbeidsutvalg (SSU) torsdag 12. juni 2025 
  
 
Kommentarer i OU bergensregionen 28.jan: 
o Det ble påpekt at det er nødvendig å få inn representanter 

fra de private, ideelle organisasjonene og frivillige i 
arbeidsgruppen, og med det en utvidelse av mandatet.  

o Frist for rapportering er for kort i forhold arbeidsmengde og 
nødvendigheten av arbeidet 

 
Oppfølging: 
SSE innarbeider følgende endringer i mandatet: 
En utvidet frist for rapportering: 

a. Skriftlig oppsummering og presentasjon av 
arbeidet i OU bergensregionen innen 5.mai 
2025. 

b. Presentasjon av funn og tiltak i Strategisk 
Samarbeidsutvalg (SSU) 12.juni 2025. 
Funnene kan være et grunnlag for videre 
oppfølging av tematikken. 
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Vedtak: 
OU bergensregionen vedtar å:   

• Godkjenne revidert mandat.   
• Godkjenne vedlagt spørreskjema.  
• Godkjenne revidert arbeidsprosess med frist for 

skriftlig oppsummering og presentasjon av arbeidet i 
OU bergensregionen innen 5.mai 2025, og 
presentasjon av funn og tiltak i SSU 12.juni 2025.   

 
 
  

11/25 Partnerskapsmøte – Program og status påmelding  
 
SSE minnet om dato og møtets form. Programmet for dagen ble 
gjennomgått, og det ble informert om at siste frist for 
påmelding er 31.januar. 
 
Vedtak: 
OU bergensregionen tar saken til orientering. 
 
 

O 

12/25 FSU eldre med skrøpelighet  
 
Kjell Matre (representant fra FSU eldre med skrøpelighet) 
presenterte arbeidet med FSU eldre med skrøpelighet. 
Se vedlagt presentasjon. 
 
Vedtak: 
OU bergensregionen tar presentasjonen til orientering. 
 
  

O 

13/25 Revidert eldreplan i Austevoll kommune  
 
Inger Uglenes(kommuneoverlege) presenterte revidert 
eldreplan i Austevoll kommune. Se vedlagt presentasjon. 
 
Vedtak: 
OU bergensregionen tar presentasjonen til orientering 
  

O 

14/25 Orientering om nye satser for brukermedvirkere på systemnivå  
  
SSE informerte om nye satser for honorar er vedtatt i styret i 
Helse Vest. Helsefellesskapet har besluttet at de skal følge 
samme retnginslinje for honorering som Helse Bergen, 
herunder følge justering av satser som gjøres regionalt.  

O 
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Ny sats er gjeldende fra 01.01.2025: Nye satser fra 310 kr/t til 
545 kr/timen. 
  
 
Vedtak:  
Retningslinje for honorering av brukermedvirkere i Helse 
Bergen justeres i henhold til regulert sats vedtatt i Styret i Helse 
Vest. Praksis for honorering av brukerrepresentanter i 
helsefellesskapet i bergensområdet endres i henhold til ny 
sats. Ny sats er gjeldende fra 01.01.2025 
  

15/25 Rekrutterings – og samhandlingsmidler  
  
SSE minnet om at siste frist for å søke Rekruttering - og 
samhandlingsmidler er 5.feb 2025, og at alle aktører i 
helsefellesskapet i bergensområdet kan søke om disse 
midlene (ref. kriteriene på saman.no).  
 
Det ble lagt opp til at de som ønsket, kort kunne orientere om 
søknader eller samarbeid tilknyttet Rekruttering – og 
samhandlingsmidlene. Det kom frem at det er kommet inn en 
konkret søknad, men at det er mange som er i ferd med å 
ferdigstille søknader og sende de innen fristen.  
 

Vedtak: 
OU bergensregionen tar saken til orientering 
 

  

16/25 Regionalt prosjekt: helhetlig pasientforløp spiseforstyrrelser for 
voksne  
  
SSE informerer om regionalt prosjekt i Helse Vest vedrørende 
utarbeidelse av helhetlig pasientforløp spiseforstyrrelser for 
voksne. 
 
Prosjektet har jobbet frem et utkast til forløp og ønsker nå å 
invitere inn kommunene for innspill og perspektiver på 
forslaget som foreligger. Helse Vest ønsker derfor at 
kommunale representanter i OU bergensregionen distribuerer 
saksdokumentene til relevante fagpersoner i kommunen for 
innspill. 
 
Vedtak:  
OU for bergensregionen bidrar til å dele saksgrunnlag og 
rapport med relevante tjenester i kommunene. Kommunene er 
selv ansvarlig for å ta kontakt med saksinnmelder. 
  

O 
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17/25 Orientering fra partene 
 

• Helse Bergen: «Dialogmeldinger for ikke innlagte 
pasienter» har vært et pilotprosjekt mellom to enheter i 
sykehuset og Bergen kommune. Løsningen skal rulles ut 
til resten av kommunene i bergensområdet før OU i mai 
2025. Informasjon vil bli sendt ut i forkant. 

• Helse Bergen v/Kjell Matre: Informerte om at det jobbes 
med å legge til rette for «èn vei inn» for alle sårpasienter 
til Helse Bergen. Dette vil bl.a. gjøre henvisningsflyten 
enklere. 
 

  

18/25 Eventuelt 
OU bergensregionen har i lang tid manglet 
fastlegerepresentant. Kommunalsjefene har i lengre tid forsøk 
å få tak i en ressurs, men ikke lykkes. 
 
Med utgangspunkt i avtale mellom regjering og KS om utvikling 
av Helsefellesskapene: utviklingsavtale-HOD-helsefellesskap-
260424.pdf, ønsker de fremover å kalle inn en fastlege kun der 
det er hensiktsmessig under OU møtene.  
 
Kommentarer: 

• Flere påpekte at det kan være vanskelig i forkant å 
vurdere når det er hensiktsmessig å ha en fastlege til 
stede, og mener det bør være en fastlege til stede under 
hvert OU – møte i bergensregionen. Det kan også være 
utfordrende at fastlege stiller på enkeltsaker da 
vedkommende sin rolle vil være mer uklar med tanke på 
blant annet representasjon og informasjonsflyt 
 

 
Vedtak:  
OU bergensregionen ønsker at kommunene i bergensregionen 
fortsetter arbeidet med å rekruttere inn en 
fastlegerepresentant inn i OU bergensregionen. 
 

  

      
 

 

https://www.ks.no/contentassets/9c79cc8de52c40b18330fdf310683f52/utviklingsavtale-HOD-helsefellesskap-260424.pdf
https://www.ks.no/contentassets/9c79cc8de52c40b18330fdf310683f52/utviklingsavtale-HOD-helsefellesskap-260424.pdf

